

Title (en)
CAMSHAFT ADJUSTER

Title (de)
NOCKENWELLENVERSTELLER

Title (fr)
DÉPHASEUR D'ARBRE À CAMES

Publication
EP 3219942 A1 20170920 (DE)

Application
EP 17159488 A 20170307

Priority
• US 201662307753 P 20160314
• US 201715406922 A 20170116

Abstract (en)
[origin: US2017260884A1] A cam phaser including a rotation phaser and a hydraulic valve hydraulically loading the rotation phaser, wherein the hydraulic valve is connectable torque proof with a cam shaft so that the cam shaft is rotatable, wherein the rotation phaser includes a stator and a rotor configured coaxial with the stator, wherein the rotor is rotatable relative to the stator, wherein the hydraulic valve is configured so that it protrudes at least partially into the rotation phaser, wherein an adapter is provided for a relative axial positioning of the rotor and the stator. According to the invention the adapter is configured for loose mounting in the rotation phaser so that a fixated connection of the adapter in the rotation phaser is provided when the cam shaft is mounted at the hydraulic valve.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Nockenwellenversteller, umfassend einen Schwenkversteller (2) und ein den Schwenkversteller (2) hydraulisch beaufschlagendes Hydraulikventil (3), und wobei das Hydraulikventil (3) mit einer Nockenwelle zur Verdrehung der Nockenwelle drehfest verbindbar ist, und wobei der Schwenkversteller (2) einen Stator (5) und einen koaxial mit dem Stator (5) ausgebildeten Rotor (4) aufweist, wobei der Rotor (4) relativ zum Stator (5) verdrehbar ist, und wobei das Hydraulikventil (3) zumindest teilweise in den Schwenkversteller (2) hineinragend ausgebildet ist, und wobei zur relativen axialen Positionierung des Rotors (4) und des Stators (5) ein Adapter (26) vorgesehen ist. Erfindungsgemäß ist der Adapter (26) zur losen Montage im Schwenkversteller (2) ausgebildet und eine feste Verbindung des Adapters (26) mit dem Schwenkversteller (2) nach Montage der Nockenwelle am Hydraulikventil (3) herbeigeführt ist.

IPC 8 full level
F01L 1/344 (2006.01)

CPC (source: EP US)
F01L 1/047 (2013.01 - US); **F01L 1/3442** (2013.01 - EP US); **F01L 1/46** (2013.01 - US); **F01L 2001/34433** (2013.01 - EP US); **F01L 2001/3445** (2013.01 - US); **F01L 2001/34469** (2013.01 - EP US); **F01L 2001/34483** (2013.01 - EP US); **F01L 2250/02** (2013.01 - EP US); **F01L 2303/00** (2020.05 - EP US); **F01L 2820/031** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)
DE 102010018202 A1 20111027 - SCHAEFFLER TECHNOLOGIES GMBH [DE]

Citation (search report)
• [X] WO 2015122359 A1 20150820 - AISIN SEIKI [JP]
• [X] DE 102008057492 A1 20100520 - DAIMLER AG [DE]
• [A] US 2013269638 A1 20131017 - ADACHI KAZUNARI [JP], et al

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

DOCDB simple family (publication)
EP 3219942 A1 20170920; **EP 3219942 B1 20190911**; DE 102017104677 A1 20170914; US 10240493 B2 20190326;
US 10605128 B2 20200331; US 2017260884 A1 20170914; US 2019170029 A1 20190606

DOCDB simple family (application)
EP 17159488 A 20170307; DE 102017104677 A 20170307; US 201715406922 A 20170116; US 201916266830 A 20190204